

بسم الله الرحمن الرحيم



Al-Ahliyya Amman University

The First Private University In Jordan

جامعة عمان الأهلية

أول جامعة خاصة في الأردن

رئيس الجامعة

الرقم: رج/ص/4ج/ 710

التاريخ: 2023/2/6

الدكتور مساعد الرئيس للشؤون الإدارية المحترم

فقد اتخذ مجلس العمداء في جلسته رقم (2023-2022/19) المنعقدة بتاريخ 2023/2/6 القرار الآتي:

قرار رقم (2023-2022/19/5)

قرر مجلس عمداء جامعة عمان الأهلية اعتماد الأهداف والمخرجات التعليمية لبرنامج البكالوريوس في التمريض كما هو مرفق.

رئيس الجامعة

د. ساري حمدان

نسخة إلى:

- كلية التمريض
- أمانة سر المجالس
- الملف العام.





أهداف برنامج بكالوريوس التمريض

1. تطوير برامج مبتكرة في التمريض مبنية على الكفايات التمريضية لإعداد ممرضين قادرين على تقديم رعاية شاملة وذات جودة عالية.
2. خلق بيئة تعزز الريادة والإبداع في مجال البحث العلمي والابتكار والتطوير.
3. بناء واستدامة شراكات على المستوى الوطني والإقليمي والعالمي لتعزيز الصحة وتمكين المجتمع.
4. تطبيق نماذج تعليمية مبتكرة وذكية مواكبة للتقدم السريع في المعرفة والتكنولوجيا.





Objectives for Bachelor Program in Nursing

1. Develop and implement innovative competency based programs to prepare graduates who can provide comprehensive and high-quality care.
2. Create an environment that promotes innovation and creativity for scientific research, development and entrepreneurship.
3. Build and sustain partnerships at the national, regional, and global levels to promote health and societal empowerment.
4. Apply innovative and smart educational models to keep pace with the rapid changes in knowledge and technology.



Ref.: Deans' Council Session (19/2022-2023) Decision No :(05)
Date: 06/02/2023





المخرجات التعليمية لبرنامج بكالوريوس التمريض

يتوقع من خريج برنامج البكالوريوس في تخصص التمريض أن يكون قادراً على:

1. تقديم رعاية تمريضية شاملة وممنهجة تحدد اولويات الرعاية التي يحتاجها المريض لتحقيق مخرجات الرعاية المرجوة.
2. تقديم رعاية آمنة ومسؤولة تركز على الأطر التشريعية والتنظيمية والأخلاقية لمهنة التمريض.
3. تقديم رعاية تمريضية تعكس القدرات التحليلية، والتفكير النقدي، والاحكام السريرية القائمة على الأدلة والبراهين العلمية.
4. التواصل والتعاون والتنسيق مهنيًا مع الأفراد / المجموعات وفرق الرعاية الصحية متعددة التخصصات أثناء تقديم الرعاية التمريضية.
5. تحديد الأهداف الشخصية للتطوير المهني المستمر والتعلم مدى الحياة.
6. تطبيق الأدوار القيادية في إدارة المصادر المالية الفاعلة والتكنولوجيا الذكية لاتخاذ قرارات متعلقة بجودة الرعاية.





Learning Outcomes for Bachelor Program in Nursing

Bachelor degree graduates in Nursing are expected to be able to:

1. Provide comprehensive, systematic, and prioritized nursing care to clients to achieve identified health outcomes.
2. Perform ethical, safe, accountable practice relevant to legislative and regulatory frameworks.
3. Demonstrate updated evidence-based knowledge, reflects, and uses analytical skills, clinical judgment, critical thinking, and self-appraisal while providing nursing care
4. Communicate, collaborate, and coordinate professionally with individuals/groups, and interdisciplinary health care teams while providing nursing care.
5. Develop personal goals for continued professional development and lifelong learning.
6. Assume leadership roles in managing cost-effective resources and smart technology for high-quality nursing care decisions.



Ref.: Deans' Council Session (19/2022-2023) Decision No :(05)

Date: 06/02/2023





Learning Outcomes for Bachelor of Nursing

Bachelor degree graduates in Nursing are expected to be able to:

1. Integrate physical, psychosocial, cultural, knowledge and technology with nursing sciences in the provision of comprehensive nursing care.
2. Provide comprehensive, systematic, prioritized client-centered care for people across the lifespan to improve the quality of nursing care and health outcomes.
3. Perform ethical, safe, accountable practices relevant to legislative and regulatory national and international frameworks.
4. Demonstrate updated evidence-based practice, analytical skills, clinical judgment, critical thinking, and self-appraisal in providing nursing care.
5. Communicate professionally with individuals, groups, and interdisciplinary healthcare teams in providing holistic nursing care.
6. Assume leadership roles and care concepts in decisions regarding cost-effective resources and smart technology in the planning and provision of safe, effective, and high-quality nursing services.



المخرجات التعليمية لبرنامج البكالوريوس في التمريض

يتوقع من خريج برنامج البكالوريوس في التمريض أن يكون قادراً على:

1. دمج المعرفة من العلوم الحياتية والاجتماعية والنفسية والثقافية والتكنولوجية مع علم التمريض عند تقديم الرعاية التمريضية الشاملة.
2. توفير رعاية شاملة ممنهجة وذات أولوية تتمحور حول المريض خلال المراحل العمرية المختلفة لتحسين جودة الرعاية التمريضية والمخرجات الصحية.
3. تقديم رعاية آمنة ومسؤولة تركز على الأطر التشريعية والتنظيمية والأخلاقية لمهنة التمريض.
4. تقديم رعاية تمريضية تعكس القدرات التحليلية، والتفكير النقدي، والتقييم الذاتي، والأحكام السريرية القائمة على الأدلة والبراهين العلمية.
5. التواصل بمهنية عالية مع الأفراد، والمجموعات، وفرق الرعاية الصحية متعددة التخصصات عند تقديم الرعاية التمريضية الشاملة.
6. تطبيق الأدوار القيادية ومفاهيم الرعاية في إدارة المصادر المالية الفاعلة والتكنولوجيا الذكية لاتخاذ قرارات متعلقة بجودة الرعاية الصحية.